
Sammanträdesprotokoll kommunala

pensionärsrådet den 5 december 2024

Sammanträdets plats och tid
Folkets Hus i Strömsund, sammanträdesrum Grelsgård, klockan 9.00 -

12.00.

Beslutande
Karin Näsmark (S), ordförande

Håkan Espmark (M)

Jörgen Olofsson (S)

Sven-Erik Morén, PRO Hoting

Inga-Britt Hedström, PRO Fjällsjö

Mats Danielsson, PRO Bodum

Aron Kjellgren, PRO Strömsund

Gun Sundkvist, PRO Havsnäs

Bernth Nygren, PRO Frostviken

Jan Gunnar Eliasson, SPF Utrikes

Jan-Ola Bergqvist, SPF Vattudalen, tjänstgörande ersättare

Ersättare
Eila Tyselius, PRO Fjällsjö, ej tjänstgörande ersättare

Berit Holter, PRO Strömsund, ej tjänstgörande ersättare

Justerare
Aron Kjellgren utses att justera protokollet, paragraf 35-44. Justeringen

genomförs digitalt.

Underskrifter

Karin Näsmark, ordförande

Annika Eriksson, sekreterare

Aron Kjellgren, justerare
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den 5 december 2024

Justerare

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat och kommunala pensionärsrådet publicerar det

på kommunens webbplats under perioden onsdag 18 december 2024

till torsdag 9 januari 2025. Protokollet förvaras på kommunkansliet i

Strömsund.

Övriga närvarande
Annika Eriksson, Kommunledningsförvaltningen

Pernilla Johansson, Vård- och socialnämnden, §§ 35-41

Morgan Olsson, Socialnämnden, §§ 35-41

Lars Kvemo, Närvård Frostviken, § 42 digitalt
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Diarienummer KPR.2024.94

§ 35 Fastställande av föredragningslista

Ärenden som läggs till

1. Information om förenklad biståndsbedömning.

2. Hur arbetar man i Strömsunds kommun för att förhindra sexuella

trakasserier och våldtäkt i särskilt boende?

3. Försäkringsskydd vid särskilt boende.

4. Förebyggande arbete kring ofrivillig ensamhet - information från

Mats Danielsson, PRO Bodum.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet fastställer

föredragningslistan.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer KPR.2024.95

§ 36 Protokoll från föregående sammanträde
Ordföranden går igenom protokoll och vidtagna åtgärder från

föregående sammanträde den 26 september 2024.

· KPR 2024-09-26 § 28 Arrangemangsbidrag

Beslut om arrangemangsbidrag till kulturaktiviteter tas av barn-, kultur-

och utbildningsnämnden den 12 december 2024.

· KPR 2024-09-26 § 29 Parkeringsplatser Rossö Center

Den 8 oktober meddelade förvaltningschef Richard Persson, teknik-

och serviceförvaltningen, att de inte hade fått någon entreprenör som

kunde genomföra arbetet med parkeringsplatser vid ingångarna Rossö-

Center. Därför skjuter man på åtgärderna till 2025.

· KPR 2024-09-26 § 30 Arbetsordning

Arbete pågår med revidering av arbetsordningen. Inga beslut är tagna

ännu.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet lägger föregående protokoll

till handlingarna.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna
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Diarienummer KPR.2024.754

§ 37 Information om genomförda medborgardialoger

inom äldreomsorgen
Pensionärsrådets arbetsutskott beslutade vid sammanträde den 22

november 2024 § 22 att bjuda in förvaltningschef vid vård- och

socialförvaltningen för information om genomförda

medborgardialoger.

Fyra medborgardialoger har genomförts, i Hammerdal, Strömsund,

Backe och Hoting. De frågor som ställts från socialnämnden inför

dialogerna var följande:

· Hur kan vi utforma framtidens äldreboenden så att de bättre

möter behoven hos äldre med olika funktionsnedsättningar?

· Kan vi använda teknologi för att förbättra äldreomsorgen?

· Hur kan vi bättre stödja äldres psykiska hälsa, minska känslan av

ensamhet och isolering?

· Vad är viktigt för att hemtjänst och särskilda boenden ska vara

lättillgängligt för dig?

· Vilka strategier kan vi använda för att förbättra arbetsvillkoren och

locka flera att arbeta inom vård och omsorg?

Resultatet om framtidens äldreomsorg redovisas i form av ett

"ordmoln". Medborgarna efterlyser framförallt kompetent personal,

social samvaro och bra boende vid samtliga dialoger.

Medborgardialogerna var välbesökta och är ett bra underlag för det

arbete som nu pågår inom äldreomsorgen. Presentation av

medborgardialogerna redovisas i bilaga.

Förvaltningschefen ser ett behov av att kommunen "krokar arm" med

pensionärsföreningarna i kommunen som är aktiva och engagerade.

Vård- och socialförvaltningen ser fram emot fler samtal med

kommunmedborgarna.
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§ 37 fortsättning

Pensionärsrådet genomförde en enkät år 2017 om boende för äldre i

Strömsunds kommun. Resultatet redovisades till arbetsgruppen för

framtagande av riktlinjer för bostadsförsörjningen i kommunen.

Underlag till beslut

KPRAU § 21/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2024.807

§ 38 Värdighetsgarantier inom äldreomsorgen
Pensionärsrådet beslutade vid sammanträde den 26 september 2024 §

33 att ta upp ärende om värdighetsgarantier inom äldreomsorgen vid

dagens sammanträde eftersom vård- och socialförvaltningen

informerade om att de haft svårigheter att uppfylla garantierna under

pandemin, covid-19. Socialnämndens lokala värdighetsgarantier

reviderades den 24 januari 2024 § 2.

Biståndshandläggare tar beslut om den hjälp som vårdtagare behöver.

Mall IBIC (Individens behov i centrum) används i bedömningen som tar

upp nio livsområden. Enhetschefer inom vård och omsorg ska

verkställa beslut om bistånd.

Genomförandeplaner ska upprättas skyndsamt och i samråd med de

vårdtagare som kan delta. Om vårdtagaren inte får delta i planeringen

resulterar det i missnöje då personliga önskemål inte tillgodoses.

Socialnämnden har beslutat att lyfta in värdighetsgarantierna i

internkontrollplanen med kontinuerlig uppföljning.

Fast omsorgskontakt i hemtjänst ska finnas enligt lag och

omsorgskontakten ska vara en undersköterska. Nästan alla vårdtagare

har en fast kontakt i nuläget inom vård- och socialförvaltningen. Denna

kontakt ska vara spindeln i nätet för varje person. Uppföljning kring

detta kommer att ske.

Eila Tyselius, PRO Fjällsjö, betonar att det är viktigt att vårdtagare och

personal kan förstå varandra språkligt. Då kan man undvika många

missförstånd.

Kritik som lämnats via medborgardialogerna har delgetts alla

enhetschefer inom vård och omsorg. Teamträffar sker månadsvis i

hemtjänst och särskilt boende. Där kommer värdighetsgarantierna att

diskuteras kontinuerligt. Närvård Frostviken arbetar på likartat sätt.

Jan-Ola Bergqvist, SPF Vattudalen, har ett förslag om att pensionärer

som är pigga skulle kunna hjälpa till i vården mot en ersättning i form
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§ 38 fortsättning
av skatteavdrag. Förvaltningschefen berättar att liknande förslag har

inkommit i form av medborgarförslag till kommunen som nu är under

beredning och ska behandlas i kommunfullmäktige.

Det är viktigt att ta tillvara det engagemang som finns i kommunen.

Äldre är en resurs - inte ett problem.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av information och

dialog.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av information och dialog.
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Diarienummer KPR.2024.830

§ 39 Information om förenklad biståndsbedömning
Förvaltningschef Pernilla Johansson informerar om att vi får en ny

socialtjänstlag i juli 2025. Den ska vara mer förebyggande, lättillgänglig

och kunskapsbaserad.

Socialtjänsten ska nå ut till människor innan problem uppstår eller

växer. Man ska kunna erbjuda snabbare och enklare insatser utan

behovsprövning. Den hjälp som erbjuds ska baseras på bästa

tillgängliga kunskap om vad som kan göra mesta möjliga nytta för

individen.

Med anledning av detta tog Socialnämnden beslut om förenklad

biståndsbedömning den 12 november 2024 § 138 när det gäller

måltidsservice och måltidsabonnemang samt trygghetslarm. Det

innebär mindre dokumentation för biståndshandläggaren och resurser

kan läggas på andra utredningar och uppföljningar där behoven är mer

omfattande. Ansökan kommer bland annat att kunna göras via e-tjänst.

Mer information kommer från vård- och socialförvaltningen under

januari månad.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2024.831

§ 40 Hur arbetar man i Strömsunds kommun för att

förhindra sexuella trakasserier och våldtäkt i särskilt

boende
Jan-Gunnar Eliasson, SPF Utrikes, väcker frågan med anledning av

riksnyheter om en kvinna på ett särskilt boende i Sverige som våldtagits

av en anställd på boendet.

Förvaltningschef Pernilla Johansson informerar om att anmälan sker

enligt lex Sarah när incidenter sker på särskilt boende och kommer

förvaltningschefen till del i första hand. Registerkontroll görs inte på

vårdpersonal utan endast på personal som arbetar inom

barnomsorgen.

HR-chef Ingela Sonidsson har meddelat att frågan inte har kommit upp

till diskussion inom kommunen. Förvaltningschef Pernilla Johansson

kommer att ta upp frågan till diskussion om hur man ska arbeta om

liknande händelse skulle uppstå inom Strömsunds kommun.

Om vårdtagare i kommunen uttrycker att ofredande har skett så säkras

det i första skedet upp med två personal istället för en. Det är viktigt att

sanningen kommer fram om vad som hänt. Förvaltningen tittar på alla

händelser och hanterar dem skyndsamt.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av information och

diskussion.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av information och diskussion.
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Diarienummer KPR.2024.832

§ 41 Försäkringsskydd i särskilt boende
Jan-Gunnar Eliasson, SPF Utrikes, ställer fråga om hur det fungerar med

försäkringsskyddet i särskilt boende.

Förvaltningschef Pernilla Johansson meddelar att vårdtagaren måste

teckna en egen försäkring i både trygghetsboende och särskilt boende.

Det som gäller själva fastigheten ansvarar kommunen för. Alla

incidenter ska anmälas enligt Lex Sarah.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.

Beslutet skickas till

Brödtext
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Diarienummer KPR.2024.286

§ 42 Information från Närvård Frostviken
Vid pensionärsrådets sammanträde den 15 februari 2024 § 8 beslutade

rådet att bjuda in närvårdschef Lars Kvemo för information om aktuell

situation vid Närvård Frostviken.

Närvård Frostviken är en sammanslutning av verksamheter inom

Region Jämtland Härjedalen och Strömsunds kommun som huvudmän.

Den gemensamma nämnden för närvård i Frostviken har tre ledamöter

från Region Jämtland Härjedalen och tre ledamöter från kommunen.

Varannan mandatperiod skiftar ordförandeskapet mellan regionen och

kommunen.

Närvård Frostviken har särskilt boende vid Levinsgården och

trygghetsboende vid Forsgården. Verksamheterna har förbindelse

mellan sig och man kan nyttja personal mellan boendena om behov

uppstår. Levinsgården, som byggdes 2012, är det enda boende i

kommunen som är anpassat som ett särskilt boende. Särskilda

boendeplatser erbjuds till hela kommunen.

Hälsocentralen har distriktssköterska, undersköterska och

fysioterapeut samt läkarbemanning varannan vecka med tre läkare

som cirkulerar. Ambulansen har en ambulanssjukvårdare och en

ambulanssjuksköterska. Totalt åtta anställda roterar inom ambulansen.

Hälsocentralen har 700 personer listade. Ambulanspersonalen bistår

hälsocentralen i det dagliga arbetet under tid som de inte är ute på

uppdrag. Ambulansen från Norge rycker ut om Gäddedes ambulans

inte skulle fungera.

Dialog pågår kring ambulansavtalet inom Närvård Frostviken. Träff

planeras med kommunalrådet och kommundirektören den 12

december och med Region Jämtland Härjedalen den 13 december.

Slingbilen från Östersund går ej till Gäddede på grund av det långa

avståndet. Det är en bra resurs för att kunna skicka prover som ska till

Östersunds sjukhus. IT-supporten från Region Jämtland Härjedalen
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§ 42 fortsättning
finns inte tillgänglig från november månad. Stickande avfall får ej

längre skickas till Region Jämtland Härjedalen.

Dialog har tidigare skett med verksamheter i Norge, men regelverken

skiljer sig mellan våra länder. De flesta undersköterskor i Gäddede

arbetar i Norge då lönerna ligger högre.

Polisen planerar att etablera ett samarbete med Norge. Problemet är

att Svensk polis inte får vara beväpnade i Norge.

Ordföranden informerar om projektet Vaijma som tidigare fanns

mellan Lierne, Röyrvik, Krokoms kommun och Strömsunds kommun.

För länge sedan fanns också att samarbetsprojekt kring läkar- och

distriktssköterskejourer mellan Lierne och Gäddede.

Befolkningsmässigt för Frostviken år 2023 beräknades 40 % av

personalen gå i pension före år 2030.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av informationen.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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Diarienummer KPR.2024.806

§ 43 Sammanträdesdagar 2025 för kommunala

pensionärsrådet
I samråd med ordförande Karin Näsmark den 20 november 2024 har

följande datum för sammanträdesdagar 2025 lämnats till kommunikatör

Pernilla Gunnarsdotter Persson.

Fredag 21 mars

Måndag 2 juni

Måndag 1 september

Fredag 7 november

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår att kommunala pensionärsrådet beslutar enligt förslag

till beslut.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet fastställer sammanträdesdagar för 2025 enligt

upprättat förslag.

Beslutet skickas till

Pernilla Gunnarsdotter Persson, kommunledningsförvaltningen

Lönekontoret, kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer KPR.2024.288

§ 44 Förebyggande arbete kring ofrivillig ensamhet
Pensionärsrådets arbetsutskott beslutade den 22 november 2024 § 22

att ärendet skulle behandlas vid dagens sammanträde och att Mats

Danielsson, PRO Bodum, skulle redovisa hur PRO Bodum arbetat med

frågan. Rapport lämnas även för PRO Hammerdal.

Rapport från PRO Hammerdal

PRO Hammerdal har sökt medel från Socialstyrelsen 2024 för att

arbeta med ofrivillig ensamhet och de erhöll 50 000 kronor. De har

också gjort ansökan för 2025. Verksamhet har skett vid Åsgården där

de bland annat har haft framträdande med Claes Norberg och Mats

Hurtig. Även PRO och SPF har fått lyssna på framträdandet som

bekostades via detta bidrag. I övrigt har man haft studiecirklar,

kaffestunder och tårtfester. Man har även fått bidrag från

vindkraftspengar.

PRO Bodum

PRO Bodum har sökt medel från Socialstyrelsen och fått 32 000 kronor

för 2024. Ansökan om bidrag har även skickats för 2025.

Föreningen gjorde en undersökning om var alla ensamma människor

finns och hittade 50 personer i Rossön med omnejd. Sedan har

styrelsens sju personer genomfört uppsökande verksamhet och frågat

om vad aktuella personer vill göra för att bryta ensamheten. Den 26

november inbjöds dessa 50 personer till en Nobellunch vid Rossö

Center. 45 personer anmälde sig och det kom 32 personer. Dessa

personer var ej medlemmar i PRO. Nobellunchen var otroligt

uppskattad av de som deltog.

Tisdag den 10 december görs en uppföljning med Nobellunch för de

som inte kunde delta den 26 november. Även ledsagare bjuds in till

evenemanget.

Håkan Espmark berömmer PRO Bodum för ett fantastiskt initiativ.

Något som övriga orter i kommunen föreslås att ta efter.
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§ 44 fortsättning
Reportage om PRO Bodums arbete kommer i Jämtlands Tidning samt i

tidningarna Nordsverige, ÖP och LT.

Berit Holter, PRO Strömsund, tipsar om att bidrag även kan sökas från

Postkoden, Grannsämja. Man kan få bidrag upp till 60 000 kronor och

beslut kommer inom fyra veckor. Redovisningen är inte krånglig och

bidrag kan sökas när som helst under året.

Yrkande

Ordföranden föreslår att pensionärsrådet tar del av information.

Kommunala pensionärsrådets beslut
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.
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